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移动目标信息管理平台的设计与实现
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430079； 3.中国地质大学，北京100083； 4.浙江大学城市区域与城市规划系，杭州310027

摘要： 

移动目标信息管理平台是LBS(Location-Based Service)的重要组成部分，它在城市信息及物流系统中起着非常重

要的作用。本文以移动目标信息管理为主线，在充分考虑当前各种移动目标信息管理平台所面临共性问题的基础

上，结合实际平台的开发，对其关键技术进行了分析，并对系统平台进行了设计与实现。通过车辆物流管理系统实

例的特点与运行效果分析，证明了本文提出的移动信息管理平台框架流程的可行性。 
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THE DESIGN AND IMPLEMENTATION OF MOVING
OBJECTS INFORMATION MANAGEMENT PLATFORM

SHEN Zhan-feng 1, LUO Jian-cheng 1, LIANG Qing-han 2, HUANG Guang-yu 3, CHEN Qiu-xiao 4 

1. Institute of Remote Sensing Applications, Chinese Academy of Sciences, Beijing 100101, China; 
2.State Key Laboratory of Information Engineering in Surveying, Mapping and Remote Sensing, Wuhan 
430079, China; 3.China University of Geosciences, Beijing 100083, China; 4.Department of City 
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Abstract: 

As an important part of Location-Based Service (LBS), the moving objects information management 
platform plays a very important role in information management of such city moving objects as vehicles. 
This paper first analyzes characteristics and existing problems of the current moving objects information 
management platform, and then gives a technical analysis of its key technologies and designs the 
implementation method. With practical examples of vehicle management, it is shown that the framework 
of moving objects information management presented by this paper is feasible.
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